
Geacht College van Burgemeester en Wethouders en leden van de Gemeenteraad der Gemeente 
Raalte,

Er worden op dit moment plannen uitgewerkt door het bedrijf Kronos Solar München en 
grondeigenaren een zonnepanelenpark te realiseren aan de Sumpelweg te Raalte. 

Wij hebben ons als belanghebbende aangemeld bij de gemeente en zijn als vervolg daarop door de 
bovenvermelde grondeigenaren en Kronos Solar uitgenodigd voor een gesprek. Dit gesprek heeft 
plaatsgevonden op 27 augustus j.l..
Zonder definitieve conclusies te trekken en definitieve standpunten in te nemen zijn wij als vervolg 
op het gesprek door Kronos Solar in bezit gesteld van hun concrete uitwerking van het plan. 

Wat maakt ons bij uitstek belanghebbende bij dit plan? Wij, Sent Regeling en ondergetekende , zijn 
coördinatoren bij de werkgroep Weidevogels van het IVN te Raalte. Onze doelstelling en die van de 
vele vrijwilligers met ons, is het beschermen van de weidevogels in de (oude) gemeente Raalte, 
waaronder het weidevogelgebied aan de Sumpelweg. Met ondersteuning van een groot aantal 
vrijwilligers wordt er enthousiast en met de nodige ervaring en deskundigheid gewerkt aan de 
bescherming van met name nesten van de weidevogels en de kuikens. Het gaat dan met name om 
de Grutto, Kievit, Wulp en Tureluur. In de periode maart tot en met juni vinden de meeste 
beschermactiviteiten in de weidegebieden plaats. 

Ondersteuning voor de weidevogelbescherming verkrijgen wij ondermeer van de Provincie 
Overijssel via het Landschap Overijssel en van het Collectief Midden Overijssel. Daarnaast nemen de 
deelnemende boeren een voorname plaats in bij de bescherming. Dit observeren en beschermen 
door de vele vrijwilligers vindt plaats in, en aan de randen van, de specifieke broedgebieden, waarbij 
tegenwoordig het “hand- en oogwerk” vergezeld gaat van een Drone, beschikbaar gesteld door het 
Collectief, als vliegend hulpmiddel. De Drone is bedoeld om zo min mogelijk verstoring te 
veroorzaken in het broedgebied bij het zoeken en waarnemen van de nesten. 

Ondanks de vele inspanningen van de weidevogelbeschermers is er een forse teruggang te 
constateren in het aantal weidevogels en dus ook in nesten en kuikenaanwas. De afgelopen jaren 
heeft u ongetwijfeld de vele publicaties gezien, waarbij de teloorgang van het weidevogelbestand 
werd aangekaart. Vele weidegebieden zijn verworden tot monotone grasgebieden zonder de 
benodigde diversiteit en derhalve gebrek aan voedsel voor de weidevogel. Daarnaast speelt predatie 
van Vos, Marter, Kraai, Das, Buizerd e.a. een grote rol. In recente jaren is daar, wellicht verrassend, 
de Ooievaar bijgekomen. Voor het beheren van de te bejagen predatoren, met name de vos, hebben 
wij een welkome ondersteuning van diverse jagers. 

De gegevens van Sovon, de “cijfer”-autoriteit op het gebied van Vogelonderzoek Nederland en 
bekend van de Vogelatlas, laten niets aan de verbeelding over.
Sinds 1990 tot aan de cijfers per 1-9-2020, is de afname van het aantal Kieviten circa 50%; voor de 
Grutto (uitgeroepen tot vogel van ons land) is dat circa 80%; voor de Tureluur geldt een afname van 
circa 40% en bij de Wulp gaat het gemiddeld om min 70%. Deze alarmerende cijfers geven ons des te 
meer reden om zuinig om te gaan met de nog resterende bestaande en potentiele 
weidevogelgebieden in ons gebied. 

Naast de eigen ervaring en kennis hebben wij de volgende publicaties bestudeerd en kunnen 
gebruiken om onze visie te vormen. Het betreft: Checklist Natuur- en Milieufederaties i.s.m. Natuur 
en Milieu – Utrecht mei 2019
Sovon Vogelonderzoek Nederland, Vogelatlas 2018 plus recente cijfers 1-9-2020 (Prov. Overijssel)



Literatuurstudie en formulering richtlijnen voor een ecologische inrichting van zonneparken in de 
Provincies Groningen en Noord-Holland, eindrapportage 14-11-2018 – Universiteit Groningen, 
Universiteit Wageningen, kenniscentrum Akkervogels Grauwe Kiekendief.
Daarnaast is er uiteraard bijzondere aandacht besteed aan het Rapport Coöperatieve 
Landschapsplanning van 25-4-2020, in opdracht van Kronos Solar München opgemaakt. 

Het te realiseren zonnepanelenpark beslaat een totale oppervlakte van 10 + 7 Ha = 17 hectare 
weidegrond aan de westkant van de Sumpelweg in het gebied richting Nieuwe Deventerweg. Het 
staat vast dat het gedeelte waar het zonnepanelenpark is gesitueerd, verloren kan worden 
beschouwd als weidevogelgebied. Citaat uit rapport opgesteld in opdracht van Kronos:
“Het broekgebied vormt nog steeds een open weidegebied met rondom bebouwing van Pleegste, 
Beumershoek, Overmeenweg en Nieuwe Deventerweg; het Weibroek zelf bevat geen bebouwing en 
er is ook nooit enige bebouwing geweest. Mede daardoor is het een belangrijk weidevogelgebied”. 
Het behoeft geen betoog, dat wij het hier van harte mee eens zijn en dat geldt ook voor het 
volgende citaat uit hetzelfde rapport. “Gezien ook het belang van weidevogels zal extra aandacht 
worden besteed aan brede randzones met verhoging van het grondwaterpeil . Om klimaatdoelen te 
dienen zullen met het waterschap de mogelijkheden van grootschalige retentie worden 
onderzocht”. Ons inziens wel met dien verstande dat “worden onderzocht” wordt vervangen door 
“wordt gerealiseerd”.

Citaat “Planopzet, integraal systeem geleend van voorouders:
De basis voor het plan bestaat uit een cultuurhistorisch – en waterhuishoudkundig raamwerk, welke 
deels (nog) in het gebied ligt. Om landschap (daaraan gekoppeld cultuurhistorie)- ecologie, een 
sterken passend beeld, maar tevens het probleem van uitdroging gezamenlijk te laten profiteren, 
wordt het kleinschalig systeem van ‘vertragen en vasthouden water’, ingevoerd. Wat profiteert 
hiervan:
- ondergrond, het water kan (langer) inzijgen;
- ecologie, een vochtiger maaiveld op ’n relatief arme ondergrond, levert een specifieke
landschapseigen vegetatie, aansluitend op het vogelbeschermingsgebied ten oosten van de
Sumpelweg;” einde citaat. Gecombineerd met het volgende citaat:” Daar laanbeplanting van de 
Sumpelweg te veel predatoren van weidevogels aantrekt, bestaat ook deze beplanting uit te knotten 
bomen”
Door een beplanting van knotwilgen langs de gehele Sumpelweg, zowel aan de westelijke als aan de 
oostelijke kant zal ook een groot gedeelte van de oostelijke zijde van de weidevogelgebieden vanaf 
de bomenrij ongeschikt zijn voor de weidevogels. Het geeft teveel mogelijkheden aan predatoren als 
Kraai en Buizerd om vanuit een uitkijkpost toe te slaan. In de eerste honderd en misschien wel meer 
meters zal je geen weidevogelnest vinden. Je verliest dus naast het westelijk deel ook een groot deel 
van het oostelijk gelegen gebied. 

Citaat: ”De basis- en belangrijkste generale voorstel betreft echter het verhogen van de 
grondwaterstand, waardoor een meer nat natuurgebied kan worden ontwikkeld met 
vochtminnende vegetatie onder de panelen. Ook weidevogels profiteren hiervan, bij een gericht vast 
te leggen beheer” Dit is een loffelijk streven, wanneer het om een zogeheten plas-dras gebied zou 
gaan, maar is volstrekt nutteloos waar het hier het zonnepanelengebied betreft. Naast of onder 
zonnepanelen vind je geen weidevogel. 

Het inzaaien en plaats bieden aan kruidenrijke stroken is eveneens een loffelijk streven en zeker 
aanbevelenswaardig in weidevogelgebieden. In de context van deze plannen is het voor de 
weidevogels van geen waarde door de plaatsing binnen, dan wel vlakbij het zonnepanelenpark.



Vanuit onze passie als weidevogelbeschermers, gevoegd bij de feitelijkheden hierboven vermeld, zal 
het u niet verbazen, dat wij vanuit dat standpunt bezien, geen voorstander zijn van het aanbrengen 
van een zonnepanelenpark als voorgesteld.
Wij hechten er aan te benadrukken dat wij uitsluitend gekeken hebben naar de gevolgen voor het 
weidevogelbestand aan de Sumpelweg en directe omgeving. 

Hiermee kunt u onze visie beschouwen als een zienswijze op het onderhavige plan en wij 
verwachten uiteraard, dat onze visie meegewogen wordt in de uiteindelijke besluitvorming. 

Gaarne ontvang ik een ontvangstbevestiging retour op mijn emailadres 

U een wijs besluit toewensend, namens de werkgroep Weidevogels van IVN Raalte,

Coördinatoren


